
 
 

28. februar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Har Naalakkersuisut planer om at opføre huse med lokale mursten? 
 

2. Eller vil man stadigvæk bygge på den måde, hvor alle materialer importeres hertil 
udefra? 

 (Karl-Kristian Kruse, Siumut) 
 
Begrundelse: 
 
Jeg mener at hvis vi kan udnytte vores ikke levende ressourcer, så kan vi bygge mursten som kan 
bruges i forbindelse med byggerier og dermed skabe lokale arbejdspladser. 
 
Vi skal udnytte murstenshuse mere, idet disse kan bestå i mange mange år, hvorfor jeg mener, at 
disse kan være med til at øge vores selvforsyning, hvorfor jeg fremsætter dette spørgsmål. 
 
Den byggemetode der benyttes i dag, har en svaghed hvad angår mug, som nu medfører stadigvæk 
stigende udgifter for samfundet, hvorfor jeg mener, at vi må udnytte de ressourcer vi har for at 
komme over dette problem. 
 
Jeg ønsker, at mit spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 


